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Protokół Nr XXVII/13  
 

                 z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28. lutego 2013 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.40 do godz. 14.45. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, wzięło udział 13 radnych 
(nieobecni: radny Dominik Wójcik i radny Stanisław Wcisło), sołtysi oraz: 
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski (w części obrad), 
- Pan Krzysztof Tułak – dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Busku-Zdroju          
(w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Maria Małasińska – podinsp.ds. księgowości budżetowej, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik, 
- Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury ( w części 
obrad), 
- Pan Sebastian Kiciński – podinsp. ds. przygotowania i realizacji projektów (w części 
obrad). 
                Otwarcia XXVII sesji dokonał pan Piotr Terlecki – przewodniczący Rady 
Gminy. Powitał wszystkich uczestników sesji, stwierdził kworum wystarczające do 
podejmowania prawomocnych uchwał, a następnie odczytał niżej proponowany 
porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Gnojno, udostępnionych 
dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Gnojno. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Koncepcji kanalizacji Gminy Gnojno 
ze szczególnym uwzględnieniem oczyszczalni przydomowych”. 

8. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.  
9. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłoszone na XXVI sesji. 
10. Interpelacje i wolne wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 

                Ponieważ nie było uwag – przewodniczący poddał proponowany porządek 
obrad pod głosowanie. „Za”  jego przyjęciem głosowało 13 radnych. 
 
Do punktu 2-go. 
 
               Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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               W związku z tym, że nie zgłoszono uwag do treści protokołu Nr XXVI/13 – 
przewodniczący obrad poddał protokół pod głosowanie. „Za” przyjęciem protokołu 
głosowało 13 radnych. 
 
Do punktu 3-go. 
 
             Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
             Sprawozdanie, o którym mowa wyżej, odczytała pani Jolanta Stachowicz – 
wójt gminy (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).    
Po odczytaniu sprawozdania rozpoczęła się, anonsowana wcześniej przez pana 
przewodniczącego, dyskusja z udziałem zaproszonych gości: 
- Radny Gustaw Treliński – mam dwie sprawy – pierwsza dotyczy wody, która          
w dalszym ciągu wycieka z boiska i przelewa się przez jezdnię, a druga dotyczy 
koszenia skarpy obok posesji pana Stanisława Korcipy. Woda zamarza zimą i jest 
niebezpieczna dla kierowców, natomiast chwasty zarastają chodnik i utrudniają ruch 
pieszym.  
- Pan Krzysztof Tułak – dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – woda wycieka            
z boiska i nie jest to nasza sprawa, ale wspólnie z panią wójt postaramy się ten 
problem rozwiązać. Natomiast sprawę niewykoszonych chwastów proszę 
każdorazowo zgłaszać do Zarządu Dróg. 
- Radny Władysław Strózik – w drodze na odcinku Balice – Zawada obok posesji pana 
Fatygi utworzyła się wyrwa. Proszę o jej usunięcie. 
- Pan sołtys z Kostery – czy jest sprawowany nadzór nad pracownikami 
odpowiedzialnymi za zimowe utrzymanie dróg powiatowych? I czy w tym roku 
zostanie zakończona procedura przekazania drogi Bugaj – Kostera do Powiatowego 
Zarządu Dróg? 
- Pani sołtys z Wólki – Bosowskiej – powtórzę pytanie mojego przedmówcy – czy 
ktoś ma nadzór nad operatorami sprzętu do odśnieżania? Według mnie to jest skandal, 
że w XXI wieku mamy takie drogi. Moje telefony i interwencje w PZD nie przynoszą 
żadnych rezultatów a droga na odcinku Maciejowice – Ruda, która powinna być pod 
specjalnym nadzorem, jest praktycznie nieprzejezdna. Nie mówiąc już o minięciu się 
dwóch samochodów. Bo ten manewr, z uwagi na powstałe koleiny, graniczy niemalże 
z cudem. W związku z tym proszę pana dyrektora o kontrolę i nadzór nad tymi, którzy 
są odpowiedzialni za zaistniałą sytuację. Poza tym proszę o montaż barierki obok 
posesji pana Nowakowskiego. 
- Pani sołtys z Rudy – ja również mam wiele uwag pod adresem PZD. Sołtysi dzwonią 
a odpowiedzią na nasze telefony są tylko obietnice. A jak już się zdarzy tak, że 
przyjedzie pług, czy piaskarka to niewiele zrobi, tylko jeździ tam i z powrotem. Chyba 
nie tak powinno wyglądać dbanie o drogi w okresie zimy. 
- Radny Jerzy Gierczak – ja mam prośbę, żeby piaskarka posypała całą drogę w lesie    
a nie tylko same zakręty. 
- Pani sołtys z Rudy – dzwonimy również w sprawie usunięcia błota pośniegowego, 
ale nasze prośby pozostają bez echa.  
- Radny Krzysztof Musiał – zimowe utrzymanie dróg powiatowych w sezonie 
2012/2013 pozostawia wiele do życzenia. Tych dróg jest relatywnie dużo i poruszanie 
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się po tak odśnieżonych drogach było nie lada wyzwaniem dla każdego kierowcy. 
Może należałoby się zastanowić i rozwiązać ten problem wspólnie z gminą? 
- Pani sołtys z Rzeszutek – chciałam poinformować, że droga Rzeszutki – Zrecze (za 
torami) jest cała pofałdowana i bardzo niebezpieczna. 
- Pani sołtys z Balic – czy w tym roku jest planowana budowa drogi Balice – 
Przyborów (od cmentarza) i czy będą czyszczone rowy (w tej sprawie złożyliśmy 
podanie). Wracając do sprawy nieudolnego odśnieżania chciałam nadmienić, że drogą 
przez Balice nie dało się w ogóle jeździć. 
- Pani sołtys z Płośni – mam pytanie – czy będzie wyremontowany nieprzejezdny 
odcinek drogi Płośnia – Gorzakiew – Rudki (za mostem) oraz czy będą usunięte 
pęknięcia w asfalcie na drodze powiatowej? 
- Pan Krzysztof Tułak – zimowe utrzymanie 600 km dróg jest pracą niewymierną         
i niewdzięczną. Zgodnie z uchwałą Zarządu są trzy standardy utrzymania dróg 
powiatowych – I, II i III. W I – jest piaskowanie i odśnieżanie, w II – piaskowanie 
miejsc niebezpiecznych (łuki, skrzyżowania, przystanki, nienormatywne spadki), 
natomiast w III – tylko odśnieżanie. To, co powiedział pan Kasza jest nielogiczne, bo 
najpierw mówił, że nie ma nadzoru, po czym stwierdził, że jeździ pracownik i 
kontroluje wiarygodność zgłoszeń. Owszem prowadzimy kontrole, ponieważ często 
otrzymujemy informacje od osób funkcyjnych (radnych, sołtysów), które się nie 
pokrywają z rzeczywistością. Dlatego lepiej jest wysłać pracownika małym 
samochodem niż piaskarkę. Poza tym państwa zgłoszenia są wpisywane do 
całodobowego dziennika czynności i często zdarza się tak, że sołtys z Rudy, czy Balic 
twierdzi, że nie da się jeździć daną drogą, a mój pracownik porusza się po niej bez 
problemu. Zgodnie z tym, co powiedziałem zimowe utrzymanie drogi Maciejowice – 
Ruda jest prowadzone w taki, a nie inny sposób czyli są posypywane tylko łuki drogi. 
Bo to nie jest droga wojewódzka, krajowa czy autostrada, które są zaliczane do innej 
kategorii i utrzymywane ze względu na ważność komunikacji. 
Dla porównania powiem tylko, że na utrzymanie drogi wojewódzkiej Nr 73 o długości 
115 km Zarząd Krajowy wydał w sezonie 2011/2012 ponad 2 miliony zł. Czyli ja 
powinienem otrzymać około 14 milionów złotych na zimowe utrzymanie dróg 
powiatowych. Nie mam takich pieniędzy i dlatego drogi będą utrzymywane w takim 
standardzie, jak dotychczas. Mogę natomiast państwu obiecać, że będziemy 
wykonywać doraźnie pewne prace, w tym usuwanie kolein, po otrzymaniu 
wiarygodnych informacji. Nawiązując do wypowiedzi pana radnego chcę nadmienić, 
że występowaliśmy do wielu gmin z propozycją przekazania zimowego utrzymania 
dróg. Niestety, gminy nie mają ani możliwości organizacyjnych, ani finansowych, aby 
temu zadaniu podołać. 
Wracając do wniosku pani sołtys. Droga od cmentarza w Balicach do Przyborowa 
została przez pana starostę zgłoszona, ale nie ma jeszcze zatwierdzonego planu 
remontów na 2013 rok. Rozpisany jest natomiast przetarg na remonty cząstkowe           
i jeżeli będzie sprzyjająca pogoda – niebawem do nich przystąpimy. Na razie 
będziemy łatać pojedyncze dziury. Więc jeżeli gdzieś są – proszę zgłaszać. 
Reasumując proszę, aby wszystkie sprawy i problemy zgłaszać do PZD na bieżąco. 
Unikniemy dzięki temu nieporozumień.  
Odpowiadając na pytanie pana sołtysa chcę poinformować, że droga Bugaj – Kostera 
zostanie przejęta przez powiat po podjęciu uchwały przez Radę Gminy Gnojno o 
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przekazaniu i uchwały Rady Powiatu – o jej przejęciu. Jeżeli uchwała zostanie podjęta 
do końca września 2013 roku, z dniem 01.01.2014 roku przedmiotowa droga stanie się 
drogą powiatową. 
- Pan Stanisław Klimczak – w uzupełnieniu wypowiedzi pana dyrektora powiem  
tylko, że w kwestii odśnieżania zrobiliśmy wszystko, co było możliwe. Najbardziej 
zaskoczyła mnie wypowiedź radnego Krzysztofa Musiała, który chyba najmniej z tych 
dróg korzysta, a ocenił ich stan bardzo krytycznie. A nie było takiego dnia w ciągu 
ostatniej zimy, żeby drogi powiatowe na terenie gminy Gnojno były nieprzejezdne. 
Możemy mówić, że było źle, ale nie aż tak tragicznie. Są przecież pewne granice 
krytyki. Tym bardziej, że Gnojno jest bliskie mojemu sercu i naprawdę się staram, aby 
drogi były utrzymywane w dobrym stanie. I znów wrócę do wypowiedzi sołtysa          
z Kostery. Jeszcze nie miałem nawet jednego telefon z podziękowaniami za 
wyświadczoną przysługę. Najczęściej dzwoni i mówi, że pług był, ale nic nie zrobił. 
Wtedy opadają człowiekowi ręce. A mamy naprawdę dobry sprzęt i wykonawców. 
Może drogi nie są odśnieżone idealnie, bo brakuje ciężkiego sprzętu, a lekki nie jest w 
stanie odśnieżyć drogi zgodnie z oczekiwaniami. Podsumowując dyskusję na temat 
odśnieżania mogę przyrzec, że wszystkie rozsądne uwagi weźmiemy z panem 
dyrektorem pod uwagę i będziemy się starać jeszcze bardziej. 
Wracając do remontu dróg. W tym roku na pewno będzie wyremontowany odcinek 
drogi Kostera – Bugaj – Suskrajowice (ok. 600 m). Zgłoszone są również do remontu 
odcinki dróg: Balice – Przyborów (700 m), Grabki Małe (od drogi wojewódzkiej do 
skrętu w prawo) oraz Gnojno – Janowice Poduszowskie – Balice (kontynuacja). 
- Radny Władysław Strózik – w lesie za Balicami trwa wycinka drzew. W związku      
z tym proszę o interwencję, aby po zakończeniu robót pracownicy posprzątali teren. 
- Pan Stanisław Klimczak – zgodnie z procedurami PZD powinien otrzymać 
informację o wycince przed jej rozpoczęciem, aby po jej zakończeniu mógł 
wyegzekwować od podmiotu wykonującego posprzątanie terenu.  
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – panie dyrektorze – czy w przyszłym roku będzie 
lepiej z zimowym utrzymaniem dróg, czy tak jak w tym roku? Bo ja stwierdzam fakty. 
Dzwonię za własne pieniądze do PZD, zgłasza się sekretarka i twierdzi, że przekaże 
moje zgłoszenie panu dyrektorowi. A ja nie wiem, czy to zrobiła, czy też nie. Wobec 
tego, do kogo mam się zwrócić w tej sprawie? Czy mi pan zagwarantuje, że jeżeli 
przyjedzie pług to wykona swoją robotę należycie, czy tylko przejedzie się drogą. Ja 
oczekuję, że robota zostanie wykonana raz a dobrze. Proszę wobec tego 
zdyscyplinować swoich ludzi, bo za coś biorą pieniądze. Bo z całym szacunkiem dla 
pana, ale gdybym się z tym problemem zwróciła do pana starosty, czy do pani wójt – 
byłby załatwiony od ręki. 
- Radny Jerzy Klamczyński – chciałem poinformować, że drogą od Janowic 
Poduszowskich do Falek jeżdżą 40-tonowe samochody, które całkowicie zniszczyły 
asfalt.  
- Radny Stanisław Wesołowski – czy nie byłoby wskazane, aby wrócić do 
sprawdzonej metody i na drodze Gnojno – Gorzakiew, przy okazji odśnieżania, robić 
zatoczki? Dzięki nim dwa samochody mijałyby się bez problemu. 
- Pan Stanisław Klimczak – uwaga słuszna i warta rozważenia. 
- Pan sołtys z Kostery – twierdzi pan, że jestem cały czas niezadowolony. Ale jak 
mam być, skoro po drogach powiatu kieleckiego jeździ się, jak po stole, a po naszych 
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się ślizga. Więc co ja mam powiedzieć?  Przepraszam, może mnie trochę poniosło, ale 
mówię, jak jest. 
- Pan Krzysztof Tułak – jak czasami państwa słucham to mam wrażenie, że my stoimy 
po dwóch stronach barykady. Wy chcecie – my nie chcemy. Wy wiecie, jak to zrobić – 
my nie wiemy. A tak naprawdę i my, i wy mamy ten sam wspólny interes. Jedyną 
rzeczą, która limituje kwestię nie tylko zimowego utrzymania dróg, ale również 
inwestycje drogowe, są możliwości finansowe. Bo im więcej wydamy na odśnieżanie, 
tym mniej nam zostanie na remonty dróg. Macie państwo tego świadomość, bo 
jesteście radnymi, że to są te same pieniądze i żadnych innych nie ma. 
Pani Jabłońska mnie też źle zrozumiała. Nie mówiłem, że pani wprowadza w błąd 
dyżurnych. Mówiłem, że 80% informacji, które dociera do Powiatowego Zarządu 
Dróg jest niezgodne z prawdą. Gdyby tak nie było, nie byłoby potrzeby sprawdzania 
kogokolwiek.  
I jeszcze jedna ważna sprawa. Czemu nie myślicie o zimie latem? Te wszystkie 
państwa uwagi i sugestie powinniśmy otrzymać przed sezonem – na etapie 
planowania. 
- Pan Stanisław Klimczak – zdajemy sobie sprawę z faktu, że podniesione płyty są 
bardzo niebezpieczne (wniosek pani sołtys z Rzeszutek), dlatego dokonamy oględzin 
drogi i podejmiemy decyzję, co możemy w tym zakresie zrobić. 
- Pan Krzysztof Tułak – jeden z dyskutantów mówił o drodze zniszczonej przez 
obciążone ponad miarę samochody ciężarowe. Kwestie niestosowania się do znaków 
drogowych powinniście państwo zgłaszać policji, bo nikt inny nie jest do tego 
uprawniony. 
- Radny Krzysztof Musiał – nie jest naszym celem, aby państwa obrażać. Chcemy 
natomiast, żeby nasza współpraca układała się jak najlepiej a stan dróg nie budził 
zastrzeżeń. Reprezentujemy społeczeństwo w imieniu którego, korzystając z państwa 
obecności, przekazujemy uwagi. To, co powiedzieliśmy nie jest krytyką tego, co było, 
ale pewną sugestią na przyszłość. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – ponawiam swój wniosek o usunięcie gałęzi             
z drzew, które rosną wzdłuż drogi (w lesie) i zagrażają użytkownikom. 
- Pan Stanisław Klimczak – PZD może usunąć jedynie gałęzie z drzew, które rosną     
w pasie drogowym. Natomiast pani wójt może nakazać usunięcie gałęzi z drzew 
rosnących w prywatnych lasach. 
- Pan Krzysztof Tułak – sprawy związane z usuwaniem drzew są dość 
skomplikowane. Oto przykład. Gałęzie z drzewa rosnącego na prywatnej posesji 
zwisają nad drogą powiatową i stwarzają zagrożenie dla uczestników ruchu 
drogowego. Ale ustawa – Prawo o ochronie środowiska jest tak skonstruowana, że 
wniosek o wycinkę może złożyć wyłącznie właściciel działki. I nawet kiedy złoży taki 
wniosek, zanim pani wójt wyda decyzję musi otrzymać opinię Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – zwisające gałęzie tworzą szpaler nad drogą i są 
naprawdę niebezpieczne. Jeżeli nie zostaną usunięte może dojść do jakiejś tragedii. 
- Pan Stanisław Klimczak – w tej sprawie należy postępować zgodnie z procedurami. 
Barierka, o którą pani prosiła, zostanie zamontowana. 
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- Pani sołtys z Maciejowic – panie dyrektorze – na poprzedniej sesji zgłosiłam 
wniosek o ustawienie znaku ograniczającego prędkość lub znaku teren zabudowany 
przy drodze powiatowej (jadąc z góry do Maciejowic i od Raczyc do Maciejowic). 
- Pan Krzysztof Tułak – oznakowanie zostało zakupione i będzie montowane na 
wiosnę. 
- Pani sołtys z Poręby – ja również wnioskowałam o ustawienie znaku z nazwą 
miejscowości przy drodze powiatowej (jadąc z Gnojna do Gorzakwi). 
- Pan Krzysztof Tułak – ten znak również zostanie zamontowany. 
- Radna Agata Segda – pani dyrektorze – czy byłaby możliwość odwodnienia drogi 
powiatowej od Zagród w stronę Potyrały? 
- Pan Krzysztof Tułak – proszę złożyć wniosek na piśmie. 
- Pan Stanisław Klimczak – do tej pory wpłynęły 3 wnioski w sprawie rowów – od 
pana radnego z Falek, od pani sołtys z Grabek Małych i z Kostery. Proszę wobec tego 
o zgłaszanie tego typu spraw na piśmie. 100% gwarancji nie ma, że wszystkie wnioski 
zostaną zrealizowane, ale będziemy się starać. Jedynym obwarowaniem jest zakup 
kręgów betonowych przez właścicieli posesji. Jeszcze chciałem państwa 
poinformować, że będzie więcej pieniędzy na termomodernizację oraz że będą 
montowane solary. 
- Przewodniczący obrad – dziękuję gościom za przybycie i wysłuchanie wszystkich 
uwag. 
          Po dyskusji przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach.  
          Po przerwie w obradach wziął udział pan Janusz Kuchnicki – kierownik regionu 
firmy EKO – SYSTEMY drogą innowacji i przedstawił pokrótce koncepcję 
rozwiązania gospodarki ściekowej dla gminy. Zgodnie z tym, co powiedział na terenie 
gminy Gnojno są proponowane dwa warianty  rozwiązań – duże oczyszczalnie 
zbiorcze dla miejscowości, gdzie jest zwarta zabudowa, natomiast dla pozostałych – 
przydomowe oczyszczalnie ścieków. Stwierdził ponadto, że realizując koncepcję 
mieszaną gmina rozwiąże problem gospodarki ściekowej w sposób kompleksowy       
a przy tym ma szansę na uzyskanie dofinansowania do 85% do oczyszczalni 
zbiorczych z funduszu norweskiego. 
          Pani wójt dodała, że temat jest trudny, ale trzeba się z nim zmierzyć. A że gminy 
nie stać na tak dużą inwestycję, trzeba zrobić wszystko, żeby uzyskać jak najwyższe 
dofinansowanie. 
          Pan przewodniczący zakomunikował, że analiza rozwiązań zostanie opracowana 
po 15. marca br. i każdy radny oraz sołtys będzie miał szansę wyrazić swoją opinię na 
ten temat. 
         Pani wójt podsumowując zapewniła, że radni i sołtysi będą informowani na 
bieżąco o postępie prac. 
 
Do punktu 4-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
         Z uzasadnieniem do uchwały w wyżej wymienionej sprawie zapoznała 
zebranych pani Maria Małasińska. 
         Radny Tomasz Pasternak wnioskował, aby nie udzielać wsparcia Powiatowej 
Komendzie Policji i nie przeznaczać na ten cel kwoty 700 zł z budżetu gminy. 
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         Pani wójt argumentowała, że jednostki samorządu muszą współpracować             
z policją, bo same nie są w stanie zadbać o porządek i bezpieczeństwo obywateli. 
         Mimo sugestii ze strony pana przewodniczącego - wniosek nie został wycofany,    
w związku z czym odbyło się głosowanie jawne nad wnioskiem. 
Wyniki głosowania: „za” – 1, „przeciw” – 1, „wstrzymuj ących się” – 11. 
Mając na uwadze powyższy wynik głosowania należy stwierdzić, że wniosek nie 
uzyskał akceptującej większości. 
Kontynuując przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 1. 
Uchwała Nr XXVII/178/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 5-go. 
 
          Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Gnojno, udostępnionych dla 
operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
          Objaśnień do uchwały, o której mowa wyżej, udzielił sekretarz gminy. 
Stwierdził m.in., że zgodnie z zaleceniami Urzędu Marszałkowskiego w Kielcach 
konieczne było wprowadzenie nazw poszczególnych przystanków, a tym samym 
zmiana załącznika Nr 2 do uchwały Nr XXII/78/11 Rady Gminy Gnojno z dnia 30 
września 2011 r. Potem odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
Z uwagi na brak pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki glosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXVII/179/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 6-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Gnojno. 
          Pan prawnik tytułem wstępu poinformował, że zgodnie ze znowelizowaną 
ustawą śmieciową uchwalenie regulaminu jest obowiązkiem rady. Nadmienił również, 
że jest to trzecia uchwała regulująca kwestie odbioru i segregacji odpadów, natomiast 
nad kolejną – w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług              
w zamian za uiszczoną opłatę – rada będzie procedować w najbliższym czasie. Dodał, 
że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny pozytywnie zaopiniował przedłożony 
regulamin a uwagi zostały uwzględnione w przygotowanym projekcie (pismo w tej 
sprawie – w załączeniu). 
          Radny Tomasz Pasternak zapytał, czy mieszkańcy zostaną przeszkoleni             
w zakresie segregacji odpadów oraz kto ich zaopatrzy w worki i pojemniki. 
          Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że te kwestie zostaną rozstrzygnięte na 
etapie przetargu. 
         Pan prawnik dopowiedział, że w myśl przepisów zawartych w znowelizowanej 
ustawie gmina będzie mogła zakupić pojemniki w drodze przetargu. Ponadto firma, 
która aktualnie zajmuje się odbiorem odpadów, może zaoferować mieszkańcom zakup 
pojemników po przystępnej cenie, jeżeli oczywiście wygra przetarg. 
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W związku z brakiem pytań – przewodniczący poddał rzeczony projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXVII/180/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 7-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Koncepcji kanalizacji Gminy Gnojno ze 
szczególnym uwzględnieniem oczyszczalni przydomowych”. 
           Temat zreferował pan Sebastian Kiciński. Nadmienił, że została opracowana 
trzecia koncepcja kanalizacji (pierwszą opracowano w roku 2007, natomiast drugą –     
w roku 2009), która jest dokumentem planistyczno-wizjonerskim. Kontynuując 
wystąpienie oznajmił, że przedłożona uchwała stanowi uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej na terenie gminy oraz podstawę do planowania dalszych działań,     
w tym wysokości środków na realizację inwestycji. Potem pan podinspektor omówił,   
w sposób szczegółowy, dwa warianty koncepcji 2012 (materiały – w 
załączeniu).Stwierdził, że dokument jest bazą dla projektanta, która ma dokonać 
wyboru najbardziej optymalnego i ekonomicznego rozwiązania, ale to radni muszą 
podjąć decyzję od jakiego etapu zacząć. W uzupełnieniu dodał, że opracowanie 
dokumentacji projektowej, która stanowi podstawę do aplikowania o środki 
zewnętrzne, potrwa minimum rok. Kończąc podkreślił, że jest to inwestycja 
czasochłonna i kapitałochłonna a podjęcie uchwały będzie zielonym światłem dla pani 
wójt do skonkretyzowania zadań. 
Pytania: 
- Radna Maria Woźniak – czy materiał, który otrzymaliśmy od pana Sebastiana jest 
załącznikiem do uchwały? 
- Sekretarz gminy – załącznik do uchwały otrzymaliście państwo w wersji 
elektronicznej. 
- Radna Maria Woźniak – kontynuując swoją wypowiedź uważam, że materiały nad 
którymi procedujemy powinny być spójne. I tak w załączniku Nr 4 do uchwały 
budżetowej na 2013 rok w zadaniach inwestycyjnych rocznych zaplanowano kwotę 
100.000,00zł na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków i 70.00000 zł na 
modernizację istniejącej oczyszczalni w Gnojnie. Moje pytanie brzmi: jak się to ma do 
uchwały, którą dzisiaj podejmiemy? Czy wymienione przeze mnie zadania będą 
realizowane, czy wstrzymane? Bo jak wcześniej wspomniał pan Kiciński nasza 
oczyszczalnia jest wykorzystana w 30%. Mniemam, że z uwagi na skomplikowane 
procedury rada tej kadencji wykona, i tu się posłużę powiedzeniem byłego wójta pana 
Ciężarkiewicza, tzw. krecią robotę a dopiero rada przyszłej kadencji – zakończy 
inwestycję. Reasumując – jaki sens ma modernizacja oczyszczalni ścieków w Gnojnie 
w kontekście przedstawionych planów? 
- Wójt gminy - zleciliśmy dwóm firmom projektowym opracowanie rozwiązań 
technicznych gospodarki ściekowej na terenie gminy, ze szczególnym 
uwzględnieniem potrzeby modernizacji istniejącej oczyszczalni ścieków. Po 
zakończeniu prac, czyli najpóźniej do końca marca, dokonamy wyboru najbardziej 
optymalnego rozwiązania i nakreślimy dalsze kierunki działań. 
- Radna Maria Woźniak – a co z budową przydomowych oczyszczalni ścieków? 
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- Wójt gminy – na wyżej wymienioną inwestycję można uzyskać dofinansowanie 
50x50% z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Żeby aplikować o środki musi 
być opracowana dokumentacja projektowa. 
- Przewodniczący obrad – podczas marcowego spotkania będziemy również 
rozmawiać o oczyszczalniach stawowych. 
- Prawnik – obiecuję państwu, że zaproszę przedstawicieli firm zajmujących się 
budową naturalnych roślinno - stawowych oczyszczalni ścieków. Na przykładzie 
gminy Sokoły w województwie podlaskim można stwierdzić, że jest to najbardziej 
ekonomiczne i najprostsze rozwiązanie gospodarki ściekowej w gminach wiejskich 
(materiał źródłowy – w załączeniu). 
- Wójt gminy – musimy mieć dostateczną wiedzę na ten temat, żeby wybrać 
najbardziej optymalny wariant. 
- Radny Stanisław Wesołowski – od 4 lat mamy do czynienia z fachowcami, którzy 
chwalą wyłącznie swoje rozwiązania a nam robią przysłowiową wodę z mózgu. Ale to 
my mamy wyłożyć na ten cel pieniądze, dlatego musimy się dobrze zastanowić, co 
wybrać. 
          Po prezentacji i dyskusji - przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXVII/181/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 8-go. 
 
           Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej. 
           Protokół z posiedzenia, odbytego w dniu 08. lutego 2013 r. odczytał 
przewodniczący Komisji – radny Kazimierz Banasik (kserokopia protokołu Nr 11/13 –             
w załączeniu).  
            Po odczytaniu protokołu pani wójt wyjaśniła, na jakich zasadach został 
zatrudniony kierowca autobusu i samochodu strażackiego w Gnojnie. Dodała, że 
zawarto jedną umowę zlecenie, przy czym część wynagrodzenia pracownik pobiera z 
konta OSP a część z Urzędu Gminy. Ponadto podkreśliła, że podmiot nie może 
zawrzeć dwóch umów zlecenia z tą samą osobą (ta kwestia była konsultowana z radcą 
prawnym) . Poza tym taki sposób zatrudnienia jest bardziej opłacalny, bo składki są 
odprowadzane od jednej a nie dwóch umów. 
           Radny Władysław Strózik argumentował, że kierowca wozu strażackiego nie 
może otrzymywać wynagrodzenia w takiej wysokości. Dodał, że tego typu umowy 
powinny być ujednolicone a kierowca w Gnojnie powinien mieć dwie odrębne 
umowy. Jedną na prowadzenie autobusu, a drugą na prowadzenie samochodu 
strażackiego. 
           Kontynuując ten temat - pani Maria Małasińska  oznajmiła, że zawarto jedną 
umowę a pan Lelas otrzymuje wynagrodzenie ze środków przeznaczonych na OSP. 
           Pani wójt zadeklarowała, że sprawa umowy zostanie ponownie skonsultowana 
z radcą prawnym.   
           Radna Maria Woźniak wracając do tematu książek opałowych oświadczyła, że 
w Spółdzielni Mieszkaniowej w Chmielniku zakup opału jest skrupulatnie rozliczany 
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na podstawie dokumentów rw. I w konsekwencji to, co jest w książce jest tożsame z 
tym, co jest w dokumentach księgowych. 
        Pani Maria Małasińska odnosząc się do tej kwestii wyjaśniła, że opał był 
księgowany w pozycji „materiały”, ale ponieważ RIO zakwestionowało taki sposób 
księgowania – obecnie opał jest księgowany bezpośrednio w kosztach. 
        Z uwagi na powyższe radna Maria Woźniak zaproponowała, aby prowadzić 
ewidencję pomocniczą, ułatwiającą bieżące kontrolowanie książek opałowych. 
        Pan Henryk Doros (palacz) oznajmił, że opał dobrej jakości (kaloryczny) 
powinno się kupować w miesiącach letnich. 
       Natomiast radny Jerzy Gierczak przekonywał, że przynajmniej raz w roku 
powinno się sprawdzać kaloryczność zakupionego opału. 
        Pani wójt poinformowała, że począwszy od następnego okresu grzewczego opał 
będzie kupowany od miejscowych dostawców. Ponadto Urząd Gminy odstąpi od 
zaopatrywania wszystkich jednostek w opał. Ta kwestia będzie należeć do 
kompetencji dyrektorów szkół i dyrektora SP ZOZ.   
        Radna Maria Woźniak podzieliła się z obecnymi swoimi refleksjami na temat 
zakupu opału. Według opinii pani radnej najgorszą z możliwych rzeczy są przetargi 
nieograniczone na zakup i dostawę opału. Kontynuując argumentowała, że do takich 
przetargów zgłaszają się różne, niesprawdzone firmy. Dlatego najbardziej korzystnym 
rozwiązaniem będzie uruchomienie trybu (bezprzetargowego) zapytań ofertowych, 
wysyłanych do kilku sprawdzonych dostawców. 
        W dalszej części obrad przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał zebranych 
z treścią protokołu Nr 12/13 z posiedzenia, odbytego w dniu 15. lutego 2013 roku 
(kserokopia protokołu – w załączeniu). 
        Po odczytaniu protokołu pani wójt odniosła się do jednego z tematów, będących 
przedmiotem posiedzenia Komisji i stwierdziła, że wzorem innych gmin 
uczestniczymy w projekcie, na realizację którego otrzymujemy środki z zewnątrz. 
        Pan przewodniczący kontynuując oznajmił, że z wyjaśnień uzyskanych od 
kierownika jednostki wynika, iż do działalności GOPS gmina dołożyła w roku 2012 
kwotę 424.383,90 zł. 
        Pani wójt wyjaśniła, że gmina ponosi m.in. koszty pobytu osób w domach 
pomocy społecznej a w przypadkach losowych organizuje pogrzeby osobom 
samotnym, nie mającym żadnych źródeł dochodu. 
        Następnie pan przewodniczący Komisji podkreślił, że najwięcej kontrowersji 
wśród większości radnych wzbudziły wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń 4 
pracowników Ośrodka. 
        Pani wójt zaznaczyła, że za jej kadencji pracownicy nie otrzymali żadnych 
podwyżek. 
       Pan radny oznajmił wówczas, że co najmniej od trzech sesji wstecz radni oczekują 
na informację (taki wniosek zgłosił radny Stanisław Wcisło) o wysokości 
wynagrodzeń wszystkich pracowników. 
        Pan przewodniczący obrad odpowiedział, że wyłącznie kadra kierownicza, która 
składa corocznie oświadczenia majątkowe, ujawnia dane dotyczące wysokości 
wynagrodzeń. 
        Pan sekretarz doprecyzował, że radni ustalają budżet na dany rok, natomiast 
wynagrodzenia pracownikom ustala pracodawca. 
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        Kontynuując pan przewodniczący Komisji poinformował, że kierownik Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury został zobowiązany do opracowania zakresów czynności 
dla pracowników zlikwidowanego Zakładu Gospodarki Komunalnej i pracowników 
gospodarczych. 
        Po tej informacji pan kierownik odczytał (w skrócie) zakresy czynności 
poszczególnych pracowników. 
        Pan przewodniczący obrad zaapelował do pana kierownika o przestrzeganie 
zakresów czynności oraz nadzorowanie pracy podległych pracowników. 
        Potem radny Kazimierz Banasik nawiązując do wniosku radnej Marii Woźniak 
oznajmił, że sprawą dyskusyjną jest angażowanie do sprzątania w Gminnej Bibliotece 
Publicznej osoby zatrudnionej w ramach prac społecznie użytecznych. 
        Pani wójt wyjaśniła, że osoby zatrudnione do prac społecznie użytecznych 
pracują 10 godzin tygodniowo (dwa dni po 5 godzin). Dodała, że o porządek               
w bibliotece też trzeba dbać a ponieważ pracownicy nie mają dodatku za sprzątanie – 
stąd nasza propozycja. 
        Radna Maria Woźniak odnosząc się do poruszonej kwestii skonstatowała, że o ile 
zatrudnienie osoby do sprzątania pomieszczeń w budynku biblioteki jest uzasadnione, 
o tyle pod żadnym warunkiem nie należy zatrudniać takich osób w Urzędzie Gminy, 
gdzie dbanie o porządek należy do obowiązków etatowej sprzątaczki. 
 
Do punktu 9-go. 
 
         Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłoszone na XXVI sesji. 
         Wnioski zgłoszone podczas sesji w dniu 31 stycznia 2013 roku odczytał 
przewodniczący rady – pan Piotr Terlecki (wnioski – w załączeniu). 
          Realizując wniosek zgłoszony przez radną Marię Woźniak  sekretarz gminy 
odczytał zestawienie kosztów funkcjonowania „wioski internetowej” (zestawienie 
stanowi załącznik do protokołu). 
           Radna Maria Woźniak postulowała w kontekście wyżej poniesionych kosztów 
o to, aby przyszły Punkt Informacji Turystycznej funkcjonował przy poniesieniu jak 
najmniejszych nakładów finansowych. 
           Pani wójt zadeklarowała, że zrobi wszystko żeby koszty funkcjonowania 
punktu obniżyć do niezbędnego minimum. 
           W następnej kolejności  pani wójt odniosła się do wniosku radnego Tomasza 
Pasternaka. Stwierdziła m.in., że obecnie trwa rozliczanie pierwszego etapu budowy 
drogi wojewódzkiej oraz że czeka na potwierdzenie wizyty u pana marszałka, podczas 
której zostanie omówiony temat ciągów pieszych. 
 
Do punktu 10-go. 
 
           Interpelacje i wolne wnioski. 
           Interpelacje i wnioski zgłosili: 
- Radny Krzysztof Musiał prosił, aby złożyć wniosek o ustawienie fotoradaru obok 
poczty w Gnojnie. 
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- Radny Tomasz Pasternak zwrócił się z pytaniem, czy zwrot podatku akcyzowego 
następuje po złożeniu wniosku przez gminę, czy pieniądze wpływają na konto 
wcześniej? 
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że po sporządzeniu zestawienia zbiorczego (do 
15.03.2013 r.) gmina występuje do wojewody o zwrot akcyzy. 
- Ponieważ zbliża się okres prac polowych - pan radny zaapelował do pani wójt            
o wcześniejszą wypłatę należnej kwoty. 
- Pani wójt odpowiedziała, że jest to technicznie niemożliwe, bo zwrotu akcyzy Urząd 
Gminy dokonuje po otrzymaniu decyzji i pieniędzy ze Świętokrzyskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Poinformowała ponadto, że zasiłek pielęgnacyjny będzie wypłacany 
rolnikom tylko do końca czerwca br. 
- Pani sołtys z Balic zgłosiła, że robotnicy leśni niszczą drogę. 
- Pan sołtys z Gnojna postulował o zamontowanie przepustu na Kalebach. 
- Pani wójt oznajmiła, że przy okazji przebudowy drogi gminnej Gnojno-Poręba 
zostanie zamontowany przepust. 
- Pan sołtys z Woli Bokrzyckiej wnioskował o wykonanie rowu odwadniającego przy 
drodze gminnej (jadąc od drogi powiatowej w stronę Glinki). Prosił również o montaż 
ławki na przystanku szkolnym. 
- Radny Jerzy Gierczak wnioskował o przysłanie koparki, zagęszczarki i dwóch 
pracowników, i wyrównanie dołów w drodze obok posesji państwa Domagałów. 
Podziękował także pani wójt za to, że droga w miejscowości Ruda była 
systematycznie odśnieżana. 
- Radna Maria Woźniak: - zapytała pana kierownika, czy nie  będą ze sobą kolidować 
prace, które obecnie trwają na obiekcie OSP z termomodernizacją budynku; - 
wnioskowała, aby przed przygotowaniem projektu uchwały intencyjnej w sprawie 
sprzedaży lokali komunalnych w Domu Nauczyciela w Gnojnie zwołać posiedzenie 
stałych komisji rady i ustalić zasady dotyczące sprzedaży, w tym gruntów pod 
budynkiem i w bezpośrednim sąsiedztwie. Załącznikiem do uchwały powinna być 
mapa sytuacyjna, na której leży nieruchomość przeznaczona do sprzedaży; - 
wnioskowała ponadto o przygotowanie analizy poniesionych wydatków na 
funkcjonowanie szkół w gminie Gnojno w latach 2010 – 2012 oraz prognozy na rok 
2013 zgodnie z załączoną tabelą. 
- Do zgłoszonych wniosków odniosła się pani wójt; stwierdziła m.in., że nadzór nad 
pracami remontowymi w budynku OSP powierzono jednej osobie, natomiast podział 
działki, na której stoi Dom Nauczyciela, zlecono geodecie. Dodała, że po opracowaniu 
wstępnego projektu – w obecności radnych i mieszkańców – zostanie podjęta decyzja 
dotycząca podziału, potem wydane postanowienie zatwierdzające projekt a na końcu – 
decyzja administracyjna. 
- Radny Krzysztof Musiał nawiązując do protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 
z treści którego wynikało, że w roku 2012 do utrzymania szkół podstawowych 
dopłacono z budżetu kwotę w wysokości 538.783 zł oznajmił, że dane dotyczące 
oszczędności z tytułu reorganizacji oświaty poznamy pod koniec 2013 roku. 
- Sołtys z Woli Zofiowskiej prosił o dowóz kamienia i wyrównanie dziur w jezdni 
ubijarką w miejscu, gdzie kończy się asfalt oraz obok posesji pana Treli i pana 
Makowskiego. Ponadto postulował o przywrócenie nawierzchni drogi do stanu sprzed 
budowy sieci wodociągowej. 
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- Radny Władysław Strózik zgłosił awarię hydrantu, znajdującego się obok budynku 
strażnicy OSP w Balicach. 
- Pani wójt zaproponowała, aby zorganizować szkolenie dla strażaków z zakresu 
obsługi hydrantów. 
- Radna Agata Segda wnioskowała o dostarczenie kamienia i wyrównanie drogi 
prowadzącej do posesji państwa Małasińskich w Janowicach Raczyckich. 
- Pani sołtys z Rudy wnioskowała o dostarczenie kruszywa. 
- Pani sołtys z Poręby podziękowała pani wójt za ogromne zaangażowanie i starania, 
dzięki którym zostanie przebudowany odcinek drogi Gnojno – Poręba. 
 
Do punktu 11-go. 
 
            W związku z omówieniem wszystkich punktów porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy, pan Piotr Terlecki zamknął XXVII sesję. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                                   Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                     Piotr Terlecki 
 
         
         
         
 
 
 
 
 
 
          
 
  
  
 


